
 
         

 

 

 

Informace pro občany – červen 2023 
 
Vážení občané,  
 

     Po nejchladnějším jaru, co pamatuju, Vám do nastávajícího léta přeji hodně krásných a slunečných dní a 
příjemné užití prázdnin a dovolené.       
V posledních dnech jsme se intenzivně zabývali dotažením žádosti o dotaci na rekonstrukci silnice na Ostaš 
u ministerstva pro místní rozvoj. Dotaci zpracovávala Východočeská rozvojová s,r,o, s níž jsme měli skvělou 

zkušenost při rekonstrukci hasičárny a zateplení objektu obecního úřadu. Žádosti o dotaci 
začínají být čím dál složitější a nechybí i přinejmenším zvláštní požadavky. Například pro 
rekonstrukce místních komunikací je nutné úsek silnice změřit, po 25 metrech označit a 
vše nafotit. Půjdete-li někdo po silnici na Ostaš, popisky jsou ještě zřetelné. A protože je 
celý úsek dlouhý 1005 metrů, pořídili jsme více jak 40 fotek. Ale zvládli jsme to s úsměvem. 
Lze si jen přát, aby to nebyla zbytečná práce, nejde jen o fotky, těch příloh k žádosti je 
nespočet, zajistit je leckdy docela komplikované, například souhlasy vlastníků parcel pod 
vozovkou, bylo jich kromě obce deset. S ohledem na úsilí, které jsme tomu věnovali by 
mě velmi mrzelo, kdyby dotace nedopadla. Ovšem kvůli stavu státní pokladny to vyloučit 
nejde. Rozpočet akce je 4,8 mil. Kč, dotace MMR je 50%, příspěvek přislíbila Police, Žďár 
a řád Benedyktýnů, je předjednána i individuální dotace od hejtmana, ovšem víc budeme 
vědět až na podzim. 

     V nynější složité době je celkem pravděpodobné, že ze strany státu bude příliv finančních prostředků 
omezen. Už nyní podporuje projekty buď zcela zásadní nebo úplně nezajímavé. Například dotace na 
rekonstrukce chodníků kolem místních komunikací, tedy to, co se chystáme provést v zástavbě za školou, 
podporovány nejsou vůbec, pouze u silnic I. a II.třídy. Na rekonstrukci Plácku, kterou se chystáme provést 
příští rok, zatím též vhodný dotační titul není, leda, že bychom z tohoto místa udělali zelený park. A co nejvíc 
zamrzí, letos asi nebudou dotační tituly na vodní nádrže, budeme tedy s rekonstrukcí muset počkat.  
        starosta 
 
 
    S příchodem jarního počasí se ve vsi uskutečnilo několik pěkných akcí. Hasiči 
se postarali o tradiční oslavu pálení čarodějnic. Po stavbě májky a tradičním 
průvodu masek byl zapálen oheň a pekly se špekáčky. I letos jsme čarodejnice 
doprovodili hudebním vystoupením kapely Michala Šumbery.  Poděkování patří 
hasičům, ale také čarodějnicím všech věkových kategorií, které si tuto slavnost 
dokážou v krásných maskách užít a pěkně se na ní připravit.  

 
Na zahradě naší školy se uskutečnila další tradiční akce, Zahradní slavnost, o níž se zmiňuje ve svém 
příspěvku škola. 



 

Poslední květnový víkend se za obecním úřadem konal Dětský den, 
po úspěšné loňské premiéře se letošní oslava Dne dětí také velice 
vydařila a návštěvnost byla opět vysoká. Bylo tu mnoho zajímavých 
atrakcí, ukázka hasičské techniky, skákací hrad, kolotoč, děti se 
nechaly pomalovat po obličeji. Akci zpestřil svým akrobatickým 
vystoupením několikanásobný mistr republiky v trialu, medailista 
mistrovství Evropy a účastník mistrovství světa, Jirka Svoboda 
z Náchoda. Jeho vystoupení si užily hlavně nebojácné děti, no, při 
přeskakování pěti dětí najednou mně za pořadatele bylo trochu 
ouzko. Ale je to opravdu profík. Na závěr se většina dětí vykoupala 
v pěně. Na akci náš sbor dobrovolných hasičů též představil cisternu, 
kterou obec pro naší výjezdovou jednotku obdržela bezúplatně od 
Hasičského záchranného sboru Královéhradeckého kraje.  Ta 
nahradí stařičkou cisternu z roku 1976, jsem moc rád, že je letitý 
problém s akceschopností naší jednotky SDH na mnoho let vyřešen.  
Poděkování za uspořádání Dětského dne patří hasičům, hlavně 
Mirku Sádovskému ml., který byl organizátorem a duší celé akce.  

                                                              starosta 
 
ÚVAHA NAD ÚDRŽBOU OBCE 
     Dlouho jsem přemýšlel, jak vůbec tento odstavec nadepsat. Občas slyším, že to je špatně, toto by mohlo 
být lépe…, správně, vždy budeme rádi za Vaše připomínky a budeme se je snažit řešit. Ale pohleďme na 
realitu. Máme jednoho zaměstnance pro údržbu obce a obecního majetku. Myslím, že nikoho lepšího nebo 
lépe řečeno fundovanějšího bychom těžko hledali. Práce mu spíš přibývá než ubývá. Můžeme najmout 
dalšího pracovníka. Ale disponujeme s příjmy danými především rozpočtovým určením daní. O co víc 
vydáme na mzdách, o to míň můžeme použít na investice, nikdo nám na dalšího zaměstnance nepřidá ani 
korunu. A jestli sledujete názory Národní rozpočtové rady, oni už se podivují, co tu máme malých obcí, které 
vydají 50% příspěvku od státu jen na výdaje svého úřadu. V takové situaci ani zdaleka nejsme, ale téma 
slučování malých obcí na programu někdy bude. A o tom, že je vždy lepší si o svých příspěvcích rozhodovat 
sám, nemá smysl diskutovat.  
    Některé obce to řeší s Úřadem práce, kdy mohou zaměstnat dlouhodobě nezaměstnaného, ovšem získat 
tímto způsobem kvalitního pracovníka je dnes prakticky nemožné, dnes jsou v evidenci ÚP osoby, které dělat 
nikdy nebudou a přineslo by to více škody než užitku.   
    K občasným připomínkám k sečení trávy. Letos je opravdu nadprůměrně deštivý rok, tráva roste rychleji 
než jindy, nelze vyhovět všem okamžitě a náš obecní zaměstnanec jede podle promyšleného plánu. Je 
trochu smutné, že v dnešní době, a za vinu to dávám jednomu dnes již nežijícímu významnému politikovi, 
který se v r.2007 zasloužil o změnu legislativy ohledně údržby veřejných prostranství, už málokoho napadne, 
že ten kousek obecního, vedlo toho mého pozemku, můžu přece sám posíct, zamést, ať je tu v obci hezky… 
Zkusme se nad tím zamyslet, mám dojem, že dříve to lidé brali skoro jako občanskou povinnost k místu kam 
patřím. Jinak samozřejmě všechny obecní pozemky posečeny budou, ty náročnější již za pomocí 
mechanizace DSO Lesy Policka.       starosta 
            
 
ODPADY  
Jistě jste v médiích slyšeli o chystaném zálohování PET lahví. Myslím, že samosprávy z něho nebudou 
nadšené. Třídění plastových obalů je v naší zemi na vysoké úrovni a systém úhrad nákladů s tím spojených 
autorizovanou společností Ekokom funguje velmi dobře. Zálohováním PET lahví možná zvýšíme vytřídění 
plastů o pár procent, ale bude zcela zničen tento systém přinášející samosprávám nemálo finančních 
prostředků, protože ve žlutém kontejneru zbydou plastové odpady, jejichž zpracovatelnost nebo využitelnost 
je problematická. O osvícenosti našeho MŽP si iluze nedělám, na druhou stranu, když porovnám úroveň 



třídění odpadů u nás, kde musím naše občany spíš chválit, a třeba v Náchodě, musím uznat, že rezervy ve 
větších městech jsou. Necháme se tedy překvapit, jak se celá situace vyvine.  
Ve sběrném dvoře jsme provedli úpravy pro ukládání stavebního odpadu. Protože se pažnice pod plotem 
propadaly, vybudovali jsme s firmou Bezedos kóji ve formě opěrné zdi.  Přijímat stavební odpady není již 
v dnešní době povinností obcí, ale přijímáme tento druh odpadů i nadále. Každé kolečko bude zpoplatněno 
částkou 20 Kč, Větší objemy odpadu si musí původce zajistit a zaplatit sám. Bohužel se vyskytují případy, 
že někdo uloží stavební odpad bez vědomí našeho pracovníka. Toto je opravdu nepřípustné a pokud k tomu 
bude docházet dál, umístíme na toto místo kamery a budeme to řešit jako přestupek. Dále znovu 
upozorňujeme občany, že drobné větvičky ze sestřihaných živých plotů nejsou vhodné ke štěpkování, proto 
tento odpad patří do kontejneru na trávu!!! 
            
Zároveň upozorňujeme občany na splatnost místních poplatků za odpady a psi do 30.6.2023, který je 
možno uhradit i převodem z Vašeho účtu na účet obce č. 3220551/0100. Do variabilního symbolu uveďte 
Vaše číslo popisné, případně do poznámky k platbě jméno, či o který poplatek se jedná. 
Sazby poplatků platné pro rok 2023: Místní poplatek ze psů: 200 Kč / 1 psa, 300 Kč / za dalšího psa téhož 
majitele, 150 Kč / za psa, jehož majitel je osoba starší 65 let, 200 Kč / za dalšího psa téhož majitele (osoba 
nad 65 let) Místní poplatek za odpady: 700 Kč / za osobu přihlášenou v obci k trvalému pobytu, 700 Kč / za 
fyzickou osobu, která má ve vlastnictví stavbu k individuální rekreaci, byt, nebo rodinný dům, kde není 
přihlášena žádná osoba. Známku na popelnici, kterou bude nutné mít nalepenu od 1.7.2023, Vám vhodíme 
do poštovní schránky. 

starosta 
 
 

 

Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 
VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 

které se koná dne 26. června 2023 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
   Program:   1. Závěrečný účet za rok 2022   2. Energetická komunita Stolové hory 

3. EKO-KOM smlouva   4.  Různé 
Těšíme se na Vás  

 
 
 
Zprávy ze školy 

Konec školního roku se nezadržitelně blíží a děti jsou jak na trní. 
Všichni se již těší na zasloužené volno, ale ještě je potřeba soustředit se na 
učení a závěrečné písemné práce. Celý školní rok utekl jako voda, ale již nyní 
si můžeme říct, že se nám podařilo zvládnout vše, co jsme si na začátku školní 
roku naplánovali.  A že těch aktivit nebylo málo, pojďme si na některé 
vzpomenout. 

První polovina května se již nesla v duchu příprav na zahradní slavnost. 
Děti nacvičovaly tanečky a připravovaly drobné výrobky na prodej. Počasí nám 
sice nachystalo oproti loňsku celkem chladný den, ale naštěstí nepršelo. K 
tanci a poslechu hrála skupina Petrovští a podávalo se drobné občerstvení. 
Všem se akce moc líbila a výtěžek z prodeje byl věnován Záchranné stanici v 
Jaroměři. 

Hned týden po slavnosti následovaly další akce. Uspořádali jsme 
projektový den o lese, kterým nás provázel zkušený lesák Jirka Beran. Děti se 
tak mohly v praxi připravit na přírodovědnou soutěž, která následovala hned v 
probíhajícím týdnu. I letos nás překvapily znalosti několika mladších dětí (i 
prvňáčků !) a byly rozdány diplomy a čestná uznání pro osm nejlepších 
mladých přírodovědců. 

1. června jsme pro děti připravily dětský den – první dvě vyučovací hodiny děti plnily různé a zajímavé 
matematické rébusy a zapeklitosti z českého jazyka. Za nasbírané body si poté mohly v obchůdku něco 
malého zakoupit. Odpoledne se školní družinou navštívily farmu Wenet v Broumově. 

O týden později pro nás připravila lesnická škola Trutnov ve spolupráci s DSO Policko Den s lesníkem, 
kterého se zúčastnili žáci 1., 2. a 3. třídy. Starší děti vyrazily na již zmíněnou návštěvu záchranné stanice. 

Také nejstarší žáci z naší školy mají již za sebou jednodenní výlet. V krajském městě navštívili 
planetárium. Musíme ještě připomenout, že pěti dětem se zadařily přijímací zkoušky na víceleté gymnázium 
do Broumova. Tímto jim gratulujeme a přejeme všem devíti páťákům mnoho dalších studijních úspěchů. 
Děkujeme také jejich třídní učitelce Katce Šrámkové za trpělivost, se kterou děti celý rok připravovala. 



Po čtyřleté pauze se mezi málotřídní školy vrátil turnaj ve vybíjené. Tentokrát se pořadatelství zhostila 
ZŠ Žďárky a do klání se přihlásilo šest škol z blízkého okolí. Celá akce se konala 14. 6. během dopoledne v 
tělocvičně, kde měli všichni výborné zázemí. Každá škola se prezentovala svým desetičlenným družstvem a 
dvěma náhradníky a v čase 2 krát 5 minut se utkali tzv. "každý s každým". V celkovém počtu pěti zápasů 
jsme 3 krát prohráli a 2 krát vyhráli, což nám nakonec vyneslo krásné 4. místo. Naši žáci předvedli moc pěkný 
výkon. Gratulujeme. 
  A co nás ještě čeká v druhé polovině června? Kromě učení máme v plánu jednodenní školní výlet do 
ZOO šelem Chvojenec a Archeoparku Všestary, focení a ještě jednu sportovní akci – Běh pod Křižákem. Tak 
ať vše zdárně dokončíme a poté již chvilka odpočinku. Přejeme všem vydařené letní prázdniny. 
            Jitka Čadová 
 

 
          
 
Zprávičky ze školky 
Červen je tu a s ním další končící školní rok. Máme za sebou 
květnovou Zahradní slavnost a také zápis dětí do MŠ na škol. 
rok 2023/24. Přijaté byly 4 nové děti. 
Na začátku června jsme oslavili Den dětí hrou se sportovními 
úkoly, sladkou odměnou a pobytem na hřišti u Artamonu. 
Odstartovali jsme měsíc výšlapů a výletů po našem okolí. V 
prvním týdnu jsme vyrazili ke žďárskému vodojemu, kde jsme 
se sešli s dětmi z místní školky, další výšlap nás zavedl k 
Cikánce nad Policí. V pátek 16.6. jsme si vyšli na Ostaš. Děti 
si pohrály v lese a pochutnaly si na nanuku u Malíkových. V 
dalším týdnu využijeme autobus a pojedeme do Velkých 
Petrovic. Projdeme se k dančí a mufloní oboře, a pak 
Maršovským údolím zpět na autobus. Plánujeme došlápnout 
si k Hlavňováku či na Zděřinu. Vše záleží na příznivém počasí. 
Na konci června se rozloučíme s předškoláky, kteří od září 
nastoupí do 1. třídy naší školy. 
Ještě chceme poděkovat rodičům, kteří nás po celý rok podporovali. Nyní máme před sebou léto a prázdniny. 
Přejeme nám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 
 
 

OÚ Bukovice Vás srdečně zve na 

 BUKOVICKÝ KOŠT 
v pátek 25. 8. od 18 hodin 

u Obecního úřadu Bukovice 
Víno z Moravy a pochoutky k němu zajištěny 
K poslechu i tanci zahraje cimbálová muzika 

V ceně vstupného 100 Kč je koštovací sklenička 
Těšíme se na hojnou účast… 



MLADÍ HASIČI 
Středoškolské mistrovství ČR v Pardubicích   20. 4. 2023 

 
V dubnu dorosti vyrazili na středoškolské MČR do Pardubic. Na závodech 
reprezentovali nejen školu, ale svými schopnostmi a zkušenostmi i náš sbor. Bylo 
krásně, závody si užili a také si někteří poprvé vyzkoušeli, co je v tomto roce čeká. :) 
Výsledky: 
Honza Ther - 3.místo, Martin Rydlo - 19., Štěpán Rydlo - 30., Adam Leppelt - 39., 
Matěj Khun - 63., Káťa Trojtlová - 31., Soňa Notková - 49., Stefi Janasová - 76. 
místo 

 
 
Český pohár v Třebíči        6. 5. 2023 
Závod v běhu na 100 m s překážkami se konal o prodlouženém víkendu, zúčastnilo se nás tentokrát 
méně – 12. Děkujeme za pomoc s dopravou na soutěž Čápovým. 

Mladší dorostenky (24 závodnic): Štěpánka Čápová – 4. místo 
Střední dorostenky (62 závodnic): Edita Straubeová – 37.místo, Andrea 
Obršálová – 48., Vendula Lučanová – 55., Stefania Janasová – 60. 
Starší dorostenky (43 závodnic): Kateřina Trojtlová – 20. místo 
Ženy (45 závodnic): Adéla Leppeltová – 39. místo 
Střední dorostenci (56 závodníků): Jáchym Binar – 19. místo, Adam 

Leppelt – 51. místo 
Starší dorostenci a muži (závod anulován kvůli počasí): Vítek Čáp, Martin Rydlo, Jakub Šmída 
 
Pohár starosty SDH Nízká Srbská     7. 5. 2023 
Závody ve třech disciplínách, štafeta 4x60m, štafeta dvojic a požární útok. 
Ve štafetě 4x60m jsme měli jedno družstvo ve složení Lukáš Kaufman, Naty Pfeiferová, Jana Partelová a 
Štěpánka Čápová a vyhráli jsme. Ve štafetě dvojic jsme také měli jedno družstvo ve složení Štěpánka 
Čápová, Viki Khunová, Naty Pfeiferová, Lukáš Kaufman a Jana Partelová. Poslední disciplína byl  požární 
útok v sestavě levý proud Viki, pravý proud Lili Hrušková, rozdělovač Štěpánka, béčka Lenka Bihariová, koš 
Lukáš, středy savic Naty a stroj Janička. Skončili jsme na 15. místě z 22. míst.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Jizerská liga v Kosmonosech      13. 5. 2023 
V půlce května se dorostenci rozhodli, že si před “postupovkami” vyzkouší zaběhnout požární útok. 
Jeli jsme se podívat do Kosmonos, výlet jsme si moc užili. Protože se béčkař zdržel na základně, 
hadice jsme neroztáhli perfektně, proudaři nebyli na svém místě, a tak se celý pokus pokazil. Za 
zkoušku a užitý den to ale stálo. :)  
 
 
Okresní kolo hry Plamen           27. 5. 2023 
Starší - 3. místo ze 14 družstev 
Běh na 60 m s překážkami  
mladší: Lilian Hrušková - 4. místo Jakub Kutík - 2. místo. 
starší dívky: Štěpánka Čápová - 1.místo, Natálie Pfeiferová - 4., Jana Partelová – 10., Lenka 
Bihariová - 14., Viktorie Khunová - 19. 
Starší chlapci: Lukáš Kaufman - 9. místo 
Parádní výsledek! Na Mistrovství ČR v běhu na 60 metrů s překážkami v září 2023 postupují 
Kuba Kutík a Štěpánka Čápová! Moc gratulujeme! 
 
Okresní kolo v požárním sportu dorostu     3. 6. 2023 
Družstva: dorostenci - 1. místo + postup do krajského kola, dorostenky - 1. místo + postup do 
krajského kola, muži - 4. místo 
Jednotlivci: Kryštof Brát - 1.místo+postup do kraj.kola, Stefania Janasová - 1.místo+postup do kraj. 
kola 



Běh na 100 m s překážkami dorostenci: 
1. místo - Martin Rydlo 17,87 s, 2. místo - Vítek Čáp 18,63 s, 3. místo - Honza Ther 18,72 s 
Běh 100 m s překážkami dorostenky: 2.místo-Naty Pfeiferová 20,55s, 3. místo-Edita Straubeová 
20,70s  
Běh na 100 m s překážkami muži: 1. místo - Martin Rydlo 18,31 s, 2. místo - Honza Ther 18,36, 
3. místo - Jakub Šmída 19,58 s  

Prohlédněte si fotky! 
 
 
Krajské kolo dorostu v požárním sportu Hradec Králové        18. 6. 2023 
Hodiny tréninku v bukovické tělocvičně, v zimě jízdy vlakem, autobusem a MHD do atletického 
tunelu do Pardubic (100 m dráha). Na jaře tréninky na stadionu v Náchodě. Všechny natrénované 
a zdokonalené pohyby, práce s materiálem, jednotlivci i týmová souhra. Zvládání školních 
povinností,  aktivity v ZUŠce, ve Spartaku i dalších kroužcích. Máme opravdu šikovnou mládež, a 
taky šikovné trenéry, kteří vědí, "jak na to", rozumí si se svěřenci a téměř všechny volnočasové 
aktivity patří hasičskému sportu a práci s mládeží. Když se to všechno skloubí, je z okresního kola 
postup do krajského kola. A dokonce i dál. 
     Štafety se nám opravdu daří. Je to běžecký koncert. Běh na 100 metrů s překážkami zvládají 
borci a borky standardně. V jednotlivcích excelujeme ve dvojboji - Stefi Janasová i Kryštof Brát 
obsazují ve svých kategoriích stříbrná místa. Královská disciplína, požární útok nám dává trochu 
zabrat. Holkám se první pokus nedaří. V druhém pokusu po ne úplně hladkém procesu startování 
předčasně vybíháme.Po vyjasnění výkladu pravidel dorostenky znovu odstartují a zadaří se. 
Dorostenci útok také zvládají, i když v něm nejsme úplně suverénní. Napjatých situací, ale hned 
následujícího úsměvu a pohody je vidět po celý den. No a  výsledná první místa  nám v neděli 18. 
června 2023 po roce opět otevírají bránu na Mistrovství ČR, dorostenkám poprvé, dorostencům 
podruhé v historii SDH Bukovice. Mistrovství se bude konat 1. - 3. července 2023 v Domažlicích. 
A kdo že za nás bojuje? 
Dorostenky: Káťa Trojtlová, Štěpánka Čápová, Jana Partelová, Natka Pfeiferová, Soňa Notková 
(je z Machova), Stefi Janasová (z Náchoda), Vendy Lučanová (hostující ze Suchého Dolu) a 2 
hostující z Nízké Srbské Edita Straubeová a Andrea Obršálová 
Dorostenci: Honza Ther, Patrik Kaufman, Štěpán a Martin Rydlovi, Adam Leppelt, Jáchym Binar, 
Kryštof Brát, Matěj Khun, Vítek Čáp (v den konání krajského kola na školním zájezdu, hostoval 
Martin Hilscher z České Metuje) 
Trenéři: Áďa Leppeltová, Kuba Šmída 
                                                                     Monika Leppeltová - vedoucí kolektivu mladých hasičů 
 
Zasloužilí hasiči v našem sboru     4. 5. 2023 

4. května se v Přibyslavi zúčastnil předávání titulu 
Zasloužilý hasič v obřadní síni přibyslavského zámku 
Ladislav Prouza, dlouholetý předchozí velitel sboru. 
Program byl připraven na celý den. Slavnostní 
předávání bylo zakončeno za doprovodu hudby pietním 
aktem na počest padlých popravených a umučených 
hasičů ve II. světové válce. Stejné ocenění získal i 
Zdeněk Rak. Ocenění  Zasloužilý hasič bylo předáno 
na slavnostní schůzi dne 26. 5. 2023. Vážíme si 
celoživotní dobrovolné práce Ladislava Prouzy a 
Zdeňka Raka. Přidávám se k řadě gratulantů a 
děkujeme za práci pro sbor i obec.  

 


